
VÅLER: Austri Vind 
opplyser at tyske 
Stadtwerke München 
er på vei inn som 
investor, og at utbyg-
gingen av Kjølberget 
vindkraftverk i Våler 
etter planen skal 
begynne allerede i 
vår. Hytteeier Gry 
Norstad fra Elverum 
er ikke alene om å 
være sjokkert.
Bjørn-Frode LøvLund 
bjorn-frode.lovlund@ostlendingen.no

Prosjektleder Tommy Rudiha-
gen og styreleder Thor Svegår-
den representerte Austri Vind på 
det store folkemøtet på Scandic 
Elgstua i Elverum torsdag kveld 
om vindkraftutbyggingen på 
Finnskogen. Møtet ble arrangert 
av vindkraftmotstandere, opp-
møtet var stort og temperaturen 
var høy; ikke minst fordi Austri 
Vind kom med opplysninger 
mange av de frammøtte ikke sat-
te pris på.

– Anbudsprosessene er i gang 
og har vært i gang en god stund. 
Byggestart blir etter planen i lø-
pet av vinteren eller våren 2019, 
og det er meningen at Kjølberget 
vindkraftverk skal stå ferdig ved 
årsskiftet 2020/2021, sa Rudiha-
gen. 

Forhandler med tyskere
Prosjektlederen opplyste at Eid-
siva Vannkraft og Gudbrandsdal 
Energi eier Kjølberget vindkraft-
verk nå, men at det forhandles 
med Stadtwerke München om at 
dette tyske selskapet skal delta i 
bygging og drift av anlegget. 

Det var kapital fra Stadtwerke 
München som gjorde at utbyg-
gingen av Raskiftet vindkraft-
verk i Trysil og Åmot kunne 
komme i gang høsten 2016. Da 
inngikk Eidsiva Energi og Gud-
brandsdal Energi en avtale med 
energiselskapet, som eies av 
byen München, om finansiering 
av utbyggingen. 

Noe lignende er i ferd med å 
skje i forbindelse med Kjølber-
get-utbyggingen, selv om den 
endelige avtalen med Stadtwer-
ke München ikke er signert.

230 meter høye
Kjølberget vindkraftverk skal et-
ter planen bestå av 13 vindmøl-
ler, som blir om lag 230 meter 
høye. Det betyr at de blir 50 me-
ter høyere enn vindmøllene i 
Raskiftet, som er 180 meter 
høye. Navet på vindmøllene på 
Raskiftet er 117 meter over bak-
ken. Det er like høyt som Oslo 
Plaza, som er en av Norges høy-
este bygninger. 

Kjølberget vindkraftverk skal 
bygges lengst nordøst på Våler 
Finnskog, om lag en mil sør for 
Midtskogsberget. Nærmeste bo-
ligbebyggelse er Storsvea og Ry-

sjølia i Trysil kommune og Hå-
berget i Elverum, som alle ligger 
fire-fem kilometer fra planområ-
det. 

Finnskogleden går midt gjen-
nom området der kraftverket 
skal bygges.

– Uberørt natur ødelagt
Gry og Frank Norstad fra Elve-
rum har hytte i Rysjølia i Trysil, 
og de var overrasket og rystet 
over det som kom fram på folke-
møtet torsdag kveld.

– Jeg er helt sjokkert over det 
jeg har hørt her i kveld. Jeg var 
på ingen måte klar over at pro-
sjektet hadde kommet så langt. 
Jeg er sterkt imot at vindkraft-
verket bygges. Det er snakk om 
uberørt natur som blir ødelagt, 
sier Gry Norstad til Østlendin-
gen. Hun forteller at utsikten fra 
hytta i Rysjølia i Trysil er rett 
mot åsene der vindmøllene 
kommer.

– Vi er på hytta nesten hver 
helg og i feriene. Det er klart vi 
frykter at roen og freden skal bli 
ødelagt. Videre er det mange 
sjeldne fugler i området. Vi er 
også redd for hva som skal skje 
med dem, sier Gry, som har vært 
i Osen og sett på vindkraftverket 
der. Det har ikke gjort henne 
mindre skeptisk.

Helge Bogsveen bor i Rysjølia. 
Han setter stor pris på den fine 
naturen og det rike fuglelivet. 
Han har dette å si om utbyggin-
gen:

– Tragisk. Det er helt utrolig at 
man kan gjøre noe sånt mot den 
vakre naturen vår!

Hytteeier Vidar Solberg i Ry-
sjølia er også opprørt:

– Jeg har ikke hørt ett ord før 
nå om at utbyggingen skal be-
gynne allerede i vår, sier han.

– Ikke Austri Vind som 
bestemmer
Prosjektleder Tommy Rudiha-
gen i Austri Vind minnet de 
frammøtte om at det ikke er 
Austri Vind som bestemmer om 
Kjølberget vindkraftverk skal 
bygges eller ikke. 

– Det trengs mer fornybar 
kraft, og Olje- og energideparte-
mentet har gitt konsesjon til ut-
byggingen, påpekte han.

Midt blant de mange vind-
kraftmotstanderne sto tidligere 
Våler-ordfører Kjell Konterud 

(Ap) opp og forsvarte kommu-
nens ja til vindkraftutbygging.

– Det var et tilnærmet enstem-
mig kommunestyre som stemte 
for Kjølberget vindkraftverk. 
Skal det bli utvikling, må vi være 
med å utvikle, slo han fast.

Austri-ledelsen fikk flere kri-
tiske spørsmål, men prosjektle-
der Rudihagen gjorde det klart at 
det ikke er noen planer om å 
stoppe utbyggingen. 

– Tenker bare på penger
Marit Dahl i organisasjonen «Le-
vande Finnskog Uten Vind-
kraft», som arrangerte møtet 
sammen med «La naturen leve» 
og «Natur eller vindkraft? Bevar 
Finnskogen», ga vindkraftut-
byggerne det glatte lag:

– Det eneste de tenker på er 
penger, og tenker de på noe an-
net, så er det mer penger, tord-
net hun og la til at hun ikke fatter 
hvorfor folk ikke har engasjert 
seg i denne saken tidligere. 

Konsesjonen ble gitt så tidlig 
som i 2015.

– Tenk om dette møtet hadde 
vært holdt i 2012. Det er så tra-
gisk at det sterke engasjementet 
mot prosjektet kommer nå lenge 
etter at konsesjon ble gitt, opp-
summerte møteleder Vidar Lin-
defjell fra «La Naturen Leve».

Marit Dahl og flere med henne 
er uansett klokkeklare på at 
kampen fortsetter, siden det 
ikke er bygd noe ennå.
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FULLSATT SAL: Det var fullt hus og høy temperatur under 
folkemøtet på Scandic Elgstua i Elverum om vindkraftutbyggingen på 
Finnskogen. Foran til høyre sitter ledelsen i Austri Vind representert 
ved styreleder Thor Svegården og prosjektleder Tommy Rudihagen.

PROSJEKTLEdER: Tommy 
Rudihagen i Austri Vind er 
prosjektleder for Kjølberget 
vindkraftverk. Han sier planen er 
å begynne byggingen i vår. 

Byggingen av vindkraftverk på Kjølberget begynner til våren:

Sjokkerte hytteeiere

RySTET: Hytteeier Gry Norstad fra Elverum er sjokkert over opplysningene Austri Vind la fram på folkemøtet i Elverum. Her sammen med 
Frank Norstad, Helge Bogsveen, Vidar Solberg og Geir Enersen, som alle er mot Kjølberget vindkraftverk. bILdER: bJøRn-FROdE LøVLUnd


